

**1284 (XVI). Petitions from Mr. Mohamed Aden (T/PET.11/471) and from Haji Mohamed Gure Abdulla and Mr. Mohamud Aden Mao (T/PET.11/511)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petitions from Mr. Mohamed Aden and from Haji Mohamed Gure Abdulla and Mr. Mohamud Aden Mao concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned (T/PET.11/471, T/PET.11/511, T/OBS.11/48, T/L.572 and Add.1),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Decides* that, as the matter is before the competent courts of the Territory, no action by the Council is called for.

*614th meeting,  
13 June 1955.*

**1285 (XVI). Petitions concerning an incident near Geriban (T/PET.11/472, T/PET.11/473 and Add.1, T/PET.11/477, T/PET.11/486)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petitions listed in the annex concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned (T/OBS.11/48, T/L.572),

*Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority, in particular that the Chief Regional Officer has directed the chiefs of the Omar Mohamud tribe, including the Islam of Abdulla Islam Farah, to decide how much livestock should be returned to the *rer* Herzi Farabande.

ANNEX

1. Petition from representatives of *rer* Abdi Issa (T/PET.11/472).
2. Petition from Chief Abdulla Ali and others (T/PET.11/473 and Add.1).
3. Petition from Mr. Nur Ali Giama and others (T/PET.11/477).
4. Petition from Mr. Abdurahman Abdulla and others (T/PET.11/486).

*614th meeting,  
13 June 1955.*

**1286 (XVI). Petitions from representatives of the Walamoy tribe (T/PET.11/474) and from Messrs. Isse Mohamed, Mahat Iakub and others (T/PET.11/479)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petitions from representatives of the Walamoy tribe and from Messrs. Isse Mohamed, Mahat Iakub and others concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy

**1284 (XVI). Pétitions de M. Mohamed Aden (T/PET.11/471), du hadji Mohamed Gure Abdulla et de M. Mohamed Aden Mao (T/PET.11/511)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* les pétitions de M. Mohamed Aden et du hadji Mohamed Gure Abdulla, ainsi que de M. Mohamed Aden Mao, concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.11/471, T/PET.11/511, T/OBS.11/48, T/L.572 et Add.1),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante ;

2. *Décide* que les pétitions n'appellent aucune mesure de sa part, étant donné que les tribunaux compétents du Territoire sont saisis de la question.

*614ème séance,  
le 13 juin 1955.*

**1285 (XVI). Pétitions concernant un incident survenu près de Geriban (T/PET.11/472, 473 et Add.1, 477, 486)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* les pétitions énumérées dans l'annexe à la présente résolution concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/OBS.11/48, T/L.572),

*Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante, où il est dit notamment que le chef de l'administration régionale a chargé les chefs de la tribu Omar Mohamud — y compris Islam Abdulla Islam Farah — de décider combien de têtes de bétail il convenait de restituer au *rer* Herzi Farabande.

ANNEXE

1. Pétition des représentants du *rer* Abdi Issa (T/PET.11/472).
2. Pétition du chef Abdulla Ali et d'autres (T/PET.11/473 et Add.1).
3. Pétition de M. Nur Ali Giama et d'autres (T/PET.11/477).
4. Pétition de M. Abdurahman Abdulla et d'autres (T/PET.11/486).

*614ème séance,  
le 13 juin 1955.*

**1286 (XVI). Pétitions de représentants de la tribu Walamoy (T/PET.11/474) et de MM. Isse Mohamed, Mahat Iakub et autres (T/PET.11/479)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* les pétitions de représentants de la tribu Walamoy et de MM. Isse Mohamed, Mahat Iakub et autres concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie, Autorité

as the Administering Authority concerned (T/PET.11/474, T/PET.11/479, T/OBS.11/50, T/L.577),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority, in particular to the arrangements under consideration between the Administration and the Società Agricola Italo-Somalo concerning the use of certain public irrigation works by the latter in return for 1,000 hectares of land at present under use by the Società for distribution by the Administration to local farmers;

2. *Further draws the attention* of the petitioners to the fact that the Administering Authority envisages the promulgation of land laws under which they will be able to register their claims before the appropriate judicial authority;

3. *Recommends* that the Administering Authority pursue energetically its efforts to bring about a satisfactory settlement of this dispute and in particular, that it take the necessary steps in order to provide the Walamoy tribe with suitable and sufficient arable land;

4. *Expresses the hope* that the petitioners, in concert with their tribe, will collaborate with the Administering Authority in the successful establishment of co-operatives and, in general, in finding an agreed solution to their problems.

639th meeting,  
14 July 1955.

**1287 (XVI). Petition from representatives of the Saad Averghedir tribe (T/PET.11/475)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from representatives of the Saad Averghedir tribe concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned (T/PET.11/475, T/OBS.11/50, T/L.577),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative;

2. *Requests* the Administering Authority to continue all efforts to ameliorate conditions in the area in order to remove the causes of tribal disputes;

3. *Encourages* the Administering Authority to continue its efforts to bring the two parties together in a meeting with a view to settling all outstanding disputes between them;

4. *Requests* the Administering Authority to report to the Council the results of its efforts.

639th meeting,  
14 July 1955.

**1288 (XVI). Petition from Mr. Ibrahim Abdi Giemale (T/PET.11/478)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Ibrahim Abdi Giemale concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Ad-

ministrante intéressée (T/PET.11/474, T/PET.11/479, T/OBS.11/50, T/L.577),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et, notamment, sur l'accord envisagé entre l'Administration, d'une part, et la Società Agricola Italo-Somala, d'autre part, en vertu duquel la Société échangerait, contre la jouissance de certaines installations publiques d'irrigation, 1.000 hectares de terres actuellement utilisées par elle, que l'Administration distribuerait à des agriculteurs locaux ;

2. *Appelle également l'attention* des pétitionnaires sur le fait que l'Autorité administrante projette de promulguer prochainement des lois foncières qui leur permettront de saisir les organes judiciaires appropriés de leurs revendications ;

3. *Recommande* à l'Autorité administrante de poursuivre énergiquement ses efforts en vue de donner une solution satisfaisante au présent différend et, en particulier, de prendre les mesures nécessaires pour que la tribu Walamoy dispose d'une superficie de terres arables qui soit suffisante et appropriée à ses besoins ;

4. *Exprime l'espoir* que les pétitionnaires, de concert avec les autres membres de leur tribu, collaboreront avec les autorités pour créer des coopératives, et, d'une façon plus générale, pour régler leurs problèmes d'un commun accord.

639ème séance,  
le 14 juillet 1955.

**1287 (XVI). Pétition de représentants de la tribu Saad Averghedir (T/PET.11/475)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de représentants de la tribu Saad Averghedir concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée (T/PET.11/475, T/OBS.11/50, T/L.577),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial ;

2. *Demande* à l'Autorité administrante de poursuivre sur tous les plans l'action entreprise pour améliorer les conditions de vie dans la région en cause, afin de supprimer les possibilités de conflits entre les tribus ;

3. *Incite* l'Autorité administrante à poursuivre ses efforts en vue d'amener les deux parties à se réunir afin d'arriver à régler tous les différends qui les opposent ;

4. *Prie* l'Autorité administrante de faire connaître au Conseil les résultats de ses efforts.

639ème séance,  
le 14 juillet 1955.

**1288 (XVI). Pétition de M. Ibrahim Abdi Giemale (T/PET.11/478)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Ibrahim Abdi Giemale concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie, Autorité admi-